
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 21. februar 2020 08:29 

Til: Julie Kyndesgaard KFO <julie@kfo.dk> 

Emne: SV: Støttebehov 

 

Kære Julie Kyndesgaard 

  

Tak for din henvendelse, hvor du ønsker oplysninger om omlægningen af støtteindsatsen i dagtilbud, der trådte i 

kraft d. 1. januar 2020. 

  

Som du skriver i din henvendelse, så er det korrekt, at vi i Børne- og Ungdomsudvalget har valgt at omlægge 

støtteindsatsen. Det betyder, at institutionerne fra 1. januar 2020 ikke får udmeldt ekstra midler til vikardækning i 

forbindelse med støtteindsatser.  

  

Omlægningen medfører en effektivisering på 11 mio. kr. Hvert år vil der forsat være afsat 46 mio. kr. til 

støttepædagogiske indsatser.  

  

Som en del af forslaget blev det besluttet at investere 4 mio. kr. i opbygningen af sundhedsfaglig kapacitet i 

støttepædagogkorpset, så støttepædagogerne bedre kan vejlede institutionerne i, hvordan de bedst støtter børn 

med forskellige typer af somatiske sygdomme. På den måde kan institutionerne med konkret vejledning og sparring 

fra en støttepædagog selv iværksætte den ekstra støtte, som et barn har brug for. 

  

Intentionen med omlægningen af støtteindsatsen er, at de børn der har størst behov for støtte, fortsat vil få den 

samme form for understøttelse som hidtil, mens børn med et væsentligt mindre behov for støtte vil få den 

nødvendige støtte via det pædagogiske personale i daginstitutionerne.  

  

Der har fra foråret i 2019 været en løbende orientering om omlægningen af støtteindsatsen på fællesmøder i 

forvaltningen og på klynge- og netværksledermøder ude i de enkelte områder. Derudover er alle vores institutioner 

blevet orienteret om omlægningen af støtteindsatsen før d. 1. januar 2020. Dette er sket via vores faste ugepakke 

med ledelsesinformation til institutionerne d. 18. december 2019. I ugepakken har institutionerne modtaget 

information om ændringen og en vejledning i, hvordan at institutionerne fremadrettet kan søge om 

støttepædagogisk support.  

  

Jeg er bekendt med enkelte tilfælde, hvor der har været problemer efter ændringen af støtteindsatsen. Det er 

selvfølgelig rigtig beklageligt, når børn og forældre oplever, at en institution ikke har været rustet til at løfte den 

støttepædagogiske indsats for et barn. 

  

Jeg har bedt forvaltningen om at følge op på de sager, hvor der er sket ændringer i støtteindsatsen og sikre, at der 

tages godt hånd om både børn og forældre i overgangsfasen. Jeg har stor tillid til, at vores dagtilbud kan løfte den 

opgave. 

  

Det er vigtigt, at den fremtidige organisering af støtteindsatsen ikke skaber usikkerhed hos jeres medlemmer. Jeg vil 

derfor gerne opfordre til, at I eller jeres medlemmer kontakter den respektive områdeforvaltning, hvis I har konkrete 

spørgsmål til enkeltsager.  

  

Tak for din henvendelse. 

  
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 
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Fra: Julie Kyndesgaard <julie@kfo.dk>  

Sendt: 23. januar 2020 13:22 

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Tommy 

Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Gorm Gunnarsen 

(Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-

Kristian_Lutken@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Sofie Seidenfaden 

(Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Borgmesteren for BUF 

<borgmester@buf.kk.dk>; Camilla Niebuhr <camini@kk.dk> 

Cc: Christina KFO <christina@kfo.dk> 

Emne: Støttebehov 

  

Kære udvalg 

  

Jeg skriver til jer i forbindelse med støtte-tildelingen i daginstitutionerne og den investeringscase, der blev besluttet 

med budget 2020. 

Vi har nogle gange hørt fra familier med børn med støttebehov, at de har oplevet, at der er blevet taget støtte fra 

dem uden at institutionen var klar til at ”tage over” - som vi tænker var tanken bag investeringscasen.  

 Er institutionerne klar til at påtage sig det støttebehov, der bliver lagt op til i investeringscasen? 

Har I en viden eller indblik her? 

Jeg håber I vil undersøge det og jeg blot har hørt om enkeltstående tilfælde. 

Med venlig hilsen 

 

Julie Kyndesgaard 

 

Formand  

Københavns Forældreorganisation, KFO 

julie@kfo.dk 

26 34 40 50 
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